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Zonetilladelse til opførelse af sommer
hus
Byrådet har på sit møde den 24. februar 
87 tilbagesendt sagen vedrørende opførel
sen af et sommerhus på et eksisterende 
fundament på ejendommen Hammer Bakke 17, 
matr. nr. 12-c Vejleby by, Ferslev, til 
fornyet behandling i ejendomsudvalget. 
Indstillingsbilag tidligere udsendt. 
Ejendomsudvalget fremsender sagen til 
afgørelse med Hans Jørgen Mortensen og 
Gitte Schønemanns bemærkninger om, at 
arealet har været friholdt for fredning, 
derfor har der ikke været udbetalt fred
ningserstatning og der har tidligere væ
ret stillet byggemulighed i udsigt (i 
fredningsfasen) .
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Zonetilladelse til opførelse af parcel
hus
Ejeren af ejendommen Kildestien 4, matr. 
nr. 1-am Torpegård, Skuldelev har søgt 
om principiel tilladelse til opførelse 
af et parcelhus til helårsbeboelse. Par
celhuset opføres til erstatning af et 
ældre sommerhus. Da ejendommen er belig
gende i landzone skal Hovedstadsrådet 
meddele zonetilladelse.
Indstillingsbilag tidligere udsendt. 
Ejendomsudvalget indstiller, at sagen 
fremsendes til Hovedstadsrådet uden anbe
faling.
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Udvidelse af luftmeldepost 
Luftmeldedistrikt København ansøger om 
tilladelse til udvidelse af luftmelde- 
post ved Mørkebjerg. Af hensyn til træ
højden ønskes posten udvidet med et ud
sigtstårn.
Tårnet er omfattet af byggelovens bestem
melser .
Sagen behandles sideløbende i Hovedstads
rådet, hvorfra en anmodning om udtalel
se fra byrådet kan forventes. 
Ejendomsudvalget indstiller, at ansøg
ningen anbefales overfor Hovedstadsrådet. 
Samtidig søges byrådet om kompentance 
til, at ejendomsudvalget fremover ved 
enighed fremsender sager til Hovedstads
rådet og Naturfredningsnævnet uden 
forelæggelse for byrådet.
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5 . Frasalg af grundstykkef samt principgod
kendelse af bebyggelse, Sønderby 
For ejeren af matr.nr. 64 og 43-b Sønder
by by, Selsø, Skovvejen 10, Sønderby, 
søger Kløverhuset ApS om tilladelse til 
frasalg af matr. nr ,43-b, samt om prin
cipgodkendelse af bebyggelse af grun
den.
Matr. nr. 43-b er på 488 mi 2.
Bebyggelse af beboelseshus på matr. nr. 
43-b vil kræve dispensation fra lokal
plan nr. 36 B for Sønderby, samt fra kom
muneplanlovens bestemmelser om mindste 
grundstørrelser.
Indstillingsbilag tidligere udsendt. 
Ejendomsudvalget indstiller at der ikke
meddeles zonetilladelse til opførelse 
af et parcelhus på grund af grundens 
størrelse på 488 m2.
Gitte Schønemann indtager særstandpunkt, 
idet der kan bygges efter bestemmelserne
i lokalplanen ved en stram styring af
projektet.
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6. Erhverv på matr, nr. 3-1 Vejleby by, 
Ferslev
For fremtidig ejer søges om tilladelse 
til at drive erhverv på ejendommen Ves- 
tervej 3, Vejleby.
Erhvervet er ortopædisk håndskomager.
Der er ingen ansatte i virksomheden og 
der produceres udelukkende til vanføre. 
Lokalplan r. 32, Vejleby § 3, stk 2 be
stemmer :
2. Område A må med nedennævnte undtagel

ser kun anvendes til boligformål, og 
der må kun opføres åben og lav bebyg
gelse.

Byrådet kan tillade, at der på e
jendommene drives en sådan virksom
hed, som almindeligvis kan udføres 
i beboelsesområder under forudsætning 
af,
at virksomheden drives af den, der 

bebor den pågældende ejendom, 
at virksomheden efter byrådets skøn 

drives på en sådan måde, at ejen
dommens karakter af beboelsesejen
dom ikke forandres (herunder ved 
skiltning eller lignende), og områ
dets karakter af boligområde ikke 
brydes,

at virksomehden ikke medfører ulempe 
for omboende,

at virksomheden ikke medfører behov 
for parkering, der ikke er plads 
til på den pågældende ejendom. 

Kortbilag tidligere udsendt. 
Ejendomsudvalget anbefaler, at der gives 
tilladelse til erhverv på de i lokalpla
nen nævnte vilkår.
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7. Fredning af Selsø sø
Byrådet har på møde den 22. april 1987 
besluttet, at sagen skal genbehandles 
i ejendomsudvalget, da der fremkom en 
række ændringsforslag.
Til forvaltningen er indgået ændrings
forslag fra venstre og fra Kim Rockhill. 
Indstillingsbilag tidligere udsendt. 
Ejendomsudvalget anbefaler, at de ind
sendte skrivelser fremsendes til Hoved
stadsrådet.
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8. Nedlæggelse af lejlighed
Ejeren af ejendommen Fagerholtvej 5, 
matr. nr. 14 b Ferslev by, Ferslev har 
søgt om tilladelse til at nedlægge en 
mindre tom lejlighed og sammenlægge den 
med sin egen lejlighed.
Indstillingsbilag tidligere udsendt. 
Ejendomsudvalget anbefaler, at den tomme 
lejlighed nedlægges og sammenlægges med 
ejerens egen lejlighed.
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Oldvej en, Røgerup.
Lodsejerne på Oldvejen har den 4. maj 
1987 fremsendt ændringsforslag til ken
delse vedr. vedligeholdelse af den priva
te fællesvej. 8 ud af 9 lodsejere har 
underskrevet ændringsforslaget. Ændrings
forslaget afviger en del fra det af ud
valget godkendte forslag af 26. februar 
1987 og følger ikke direkte de af mini
steriet for offentlige arbejder udpegede 
retningslinier.
Det præciseres, at den kendelse som byrå
det afsiger ikke kan påklages til mini
steriet for offentlige arbejder, men kan 
rejses for domstolen.
Ovennævnte forslag til kendelse vedlæg
ges .
Teknisk udvalg indstiller, at kendelse 
afsiges med de procentsatser, som lodse
jerne har fremsendt i ændringsforslaget.
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10. Nedlæggelse af forbrændingsudvalget
Forbrændingsudvalget har drøftet nedlæg
gelse af udvalget og indstiller, at ud
valget nedlægges under forudsætning af 
godkendelse af punkt vedrørende afvik
ling af forbrændingsanlæggets bygninger.
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Godkendelse af regnskab 1986
Bogholderiet fremsender regnskab med til
hørende obligatoriske oversigter, bilag 
og bemærkninger for regnskabsåret 1986. 
Regnskabet er udarbejdet i henhold til 
de af Indenrigsministeriet givne ret
ningslinier .
Regnskabets hovedoversigt balancerer med 
kr. 180.518.535 mod oprindelig budgette
ret kr. 174.131.000.
Forbruget af likvide aktiver udgjorde 
kr. 10.566.076 mod et bevilget forbrug 
på kr. 2.081.000.
Kommunens likvide aktiver, incl. obligati 
onsbeholdningen, udgjorde 31. december 
1986 kr. 63.867.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
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Forslag til organisationsstruktur for 
skole- og ungdomsvejledning i Jægerspris 
og Skibby kommuner.
Journal nr. 17.02.08
Fællesstyrelsen fremsender forslag, udar
bejdet af ledende skoleinspektører i de 
2 kommuner i samarbejde med skolekonsu
lent Poul Herskind, til en ny organisati
onsstruktur for skole- og ungdomsvejled
ningen i de 2 kommuner samt forslag til 
handlingsplan for vejledningen.
Ledende skoleinspektør fremsender udta
lelse .
Skolekommissionen vedtog på sit møde den 
25. maj 1987 at anbefale ledende skole
inspektørs forslag af 11. maj 1987. 
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 at fremsende skolekommissio
nens indstilling med anbefaling gældende 
fra snarest, dog senest 31/12-87. 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



B Y R Å D S M Ø D E

]_3 . Pædagogisk udviklingsarbejde 
journal nr. 17.14
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Fælleslærerrådet fremsender ansøgning 
om en konto på kr. 50.000,- til pædago
gisk udviklingsarbejde.
Fælleslærerrådet mener, at det er vig
tigt, at lærerne hele tiden følger med 
i de nye pædagogiske tanker, og også har 
mulighed for at sende bud efter dygtige 
og inspirerende foredragsholdere. Her 
tænkes på studiekredse, konferencer og 
evt. pædagogisk udviklingsarbejde i en 
eller flere klasser.
Fælleslærerrådet ønsker at kunne medvir
ke til at administrere kontoen og på den
ne måde have økonomisk mulighed for at 
være igangsætter til spændende pædagogis
ke projekter.
Ledende skoleinspektør fremsender med 
anbefaling. Der henvises i øvrigt til 
sidste afsnit i brev af 11. maj 1987 ved
rørende forslag til organisationsstruk
tur for skole- og ungdomsvejledningen 
i Jægerspris og Skibby kommuner. 
Skolekommissionen vedtog på sit møde den 
25. maj 1987 at anbefale ansøgningen.
For så vidt angår den delvise finansie
ring henvises til Carsten Hogstads skri
velse af 11/5 1987.
Hanne Kyvsgaard tager forbehold for belø
bets størrelse.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1.- 
juni 1987 at fremsende sagen med anbefa
ling .
Det foreslås, at beløbet kr. 28.000,-

f o r t s æ t t e s . . .
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finansieres over konto 301 01 275-04 be
taling til og fra andre kommuner.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun afventer budget 1988. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
uden anbefaling. .
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager særstandpunkt, idet de anbe
faler kulturelt udvalgs indstilling.
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Ændring af undervisningsplanen for 
året 1987/88, Fersiev skole
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Journal nr. 17.00.02
Lærerrådet ved Ferslev skole ønsker un
dervisningsplanen for skoleåret 1987/88 
ændret.
Ifølge folkeskolelovens § 4, stk. 3 kan 
undervisning på 1. klassetrin og 2. klas
setrin tilrettelægges som ikke fagdelt 
undervisning. Lærerrådet ønsker ordnin
gen indført, så den kan være gældende 
for 1. klassetrin i samtlige fag (undta
get kristendomsundervisningen) i skoleå
ret 1987/88.
Skoleinspektør Orla Hansen fremsender 
med anbefaling. Undervisning af 1. klas
se med ikkefagdelt undervisning kræver 
ikke øgede lærerressourcer, og der der
for ikke dyrere for kommunen.
Ferslev skolenævn fremsender med anbefa
ling .
Ledende skoleinspektør udtaler, at skole
kommissionen bør, forinden stillingta
gen, indhente yderligere oplysninger med 
hensyn til lærerrådets pædagogiske over
vejelser, tilrettelæggelsen af undervis
ningen samt eventuelle konsekvenser for 
lærerskematimeforbruget.
Skolelederen er på skoleledermødet den 
7. maj 1987 blevet opfordret til at 
fremskaffe fyldigere materiale til vurde
ringsgrundlag for skolekommissionen. 
Fælleslærerrådet fremsender med anbefa
ling.
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Skolekommissionen vedtog på sit møde den 
25. maj 1987 at anbefale ansøgningen som 
et 1-årige forsøg med en tilbagemelding 
til skolekommissionen i maj 1988. 
Tilladelsen på samme betingelser gælder 
også de 2 andre skoler.
Læseplanens bestemmelser skal opfyldes, 
samt 2 ekstra forældremøder afholdes ud 
over de pligtige.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 at fremsende skolekommissio
nens indstilling med anbefaling.
Mogens Bo Hansen deltog ikke i sagens 
behandling, idet han havde erklæret sig 
inhabil.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
uden anbefaling.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager særstandpunkt, idet de anbe
faler kulturelt udvalgs indstilling.

F o r t s a t
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. Konsulentbistand på skoleområdet 
Journal nr. 83.15.04
På baggrund af drøftelser på byrådets 
orienteringsmøde tirsdag den 7. april 
1987 er indhentet tilbud fra Kommunernes 
Landsforening vedr. konsulentbistand på 
skoleområdet.
Udgangspunktet for forslaget fra Kommu
nernes Landsforening vil være en sty
ring, der omfatter en kombination af
- tilpasning af skolestruktur
- styring af klassedannelsen
- elevtalsafhængige timefordelingsplaner 

kombineret med puljestyring af timefor
bruget til specialundervisning.

Projektet forventes at kunne starte i 
august og med afslutning i byrådet i de
cember 1987.
Udgiften til Kommunernes Landsforening 
kan opgøres til et sted mellem 50-75.000 
kr., alt efter kommunens egen arbejdsind
sats.
Med hensyn til projektstart samt forelæg
gelse af rapportudkast skal det foreslås, 
at dette sker for økonomiudvalg samt kul
turelt udvalg.
Økonomiudvalgets møde den 12. maj 1987: 
Gitte Schønemann og Peter Flensted anbe
faler overfor skolekommissionen og kultu
relt udvalg, at projektet udføres af Kom
munernes Landsforening.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn Niel
sen oversender sagen til behandling i 
skolekommissionen og i kulturelt udvalg. 
Lise Lotte Due var fraværende.
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Når sagen er behandlet i kulturelt ud
valg og 1 skolekommissionen forelægges 
den påny økonomiudvalget. 
Skolekommissionen vedtog på sit møde den 
25. maj 1987 at anbefale forslag fra Lis 
Thomsen, Merete Clausager og Birthe Mik
kelsen om at der nedsættes en arbejds
gruppe bestående af brugere og politike
re, samt at det fremkomne resultat fore
lægges i skolekommission, kulturelt ud
valg og økonomiudvalg.
Forslaget anbefales efter afstemning 4 
for, 2 imod, 2 stemte ikke og 3 var fra
værende.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987, at før stillingtagen til om 
der skal afholdes udgifter til konsu
lentbistand skal der gennemføres en te
madag/ aften, hvor byrådet udarbejder 
hensigtserklæring over skolevæsenet 
fremover.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun ønsker projektet udført af Kom
munernes Landsforening.
Økonomiudvalget den 9. juni 1987: Gitte 
Schønemann og Peter Flensted indstiller, 
at Kommunernes Landsforening antages til 
at udføre projektet.
Lise Lotte Due ønsker af afvente, før 
endelig stillingtagen.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indstiller kulturelt udvalgs forslag 
om at der afholdes en temadag/aften. 
Ledende skoleinspektør anmodes om at ud
arbejde en redegørelse over de kommenta-

F o r t s a t
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rer, som han har givet i kulturelt ud
valg -
Redegørelsen udsendes til medlemmerne 
før byrådsmødet.

Fortsat
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j6. To-laererordning i 4 timer i specialklas
sen på Skuldelev skole 
journal nr. 17.03.01
Skuldelev skole fremsender ansøgning om 
udvidelse af timetallet fra 24 til 28 
timer pr. uge i specialklassen på skolen 
i skoleåret 1987/88.
Klasselæreren ønsker dog at støtte konsu
lent Ulla Bangs forslag om en to-lærer- 
ordning i 4 timer pr. uge i specialklas
sen for en bedre undervisning.
En optimal løsning er imidlertid en udvi
delse af timetallet fra nuværende 24 ti
mer pr. uge til 28 timer. Derved sikres, 
at eleverne stadig får 24 skematimer med 
hjælp fra 2 lærere i 4 timer.
Lærerrådet på Skuldelev skole anbefaler 
ansøgningen. Kan det imidlertid ikke la
de sig gøre at få bevilget de 4 ekstra 
ugentlige lærerskematimer, peges på 
Ulla Bangs forslag som en rimelig mid
lertidig løsning.
Skoleinspektør og skolenævn anbefaler. 
Ledende skoleinspektørs udtalelse vil 
foreligge til mødet.
Skolekommissionen vedtog på sit møde den 
25. maj 1987 at anbefale lærerrådets 
forslag.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun ønsker at følge Ulla Bangs for
slag
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 at fremsende skolekommissio
nens indstilling med anbefaling.

f o r t s æ t t e s .............
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Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun ønsker at følge Ulla Bang's 
forslag.
Økonomiudvalget indstiller den 9. juni 
1987, at Ulla Bang's forslag om en to-læ- 
rer-ordning i 4 timer pr. uge i special
klassen for en bedre undervisning følges. 
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager sær standpunkt, idet de føl
ger kulturelt udvalgs indstilling.
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Etablering af fritidsforanstaltninger 
på amtskommunens specialskoler.
Journal nr. 17.03.00
Ledende skoleinspekør fremsender skrivel
se, idet Frederiksborg Amtsråd har anmo
det om betalingstilsagn for 2 børn fra 
kommunen i forbindelse med etablering 
af skolefritidsklub på skolen ved kæret. 
Betalingen har tidligere været afholdt 
af socialforvaltningen men da pasningen 
af børnene fra næste skoleår organiseres 
i skolefritidsklubregi skal udgiften af
holdes indenfor kulturforvaltningens bud
get.
Det foreslås,, at et beløb svarende til 
udgiften, budgetomplaceres fra socialfor
valtningens budget til kulturforvaltnin
gens budget.
Beløb at overføre til 1987-budgettet vil 
være kr. 33.000,-.
Socialudvalget har på sit møde den 
26/5-87 vedtaget, at sagen fremsendes 
til kulturelt udvalg med bemærkning om, 
at den foreslåede overførsel ikke kan 
imødekommes på baggrund af udviklingen 
i udgifterne indenfor området bistand 
og pleje.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet der ønskes overført kr. 33.000,- 
til kulturelt udvalg.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 at anbefale Hanne Kyvsgaards 
særstandpunkt, idet der ønskes overført 
kr. 33.000,- fra socialforvaltningen til 
kulturel forvaltning, således at begge
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Fortsat
forvaltninger holdes budgetneutrale. 
Økonomiudvalget indstiller i møde den 
9. juni 1987 til byrådet, at der gives 
en tillægsbevilling på kr. 33.000 som 
finansieres over kassebeholdningen konto 
801 00 004 09.
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International arbejdslejr 
Journal nr. 00.01
På kulturelt udvalgs møde den 29/9-86 
blev vedtaget at kontakte Jægerspris og 
Bramsnæs kommune om et arrangement i 
1988 omkring en international arbejds
lejr i samarbejde med Mellemfolkeligt 
Samvirke.
Jægerspris kommune har meddelt i brev 
af 18/11-86, at de gerne vil deltage i 
det videre og forberedende arbejde. 
Bramsnæs kommune har mundtligt meddelt 
at de ikke ønsker at deltage.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 at formanden tager kontakt med 
Mellemfolkelig Samvirke og Jægerspris 
kommune om evt. arbejdslejr 1988.
Hanne Kyvsgaard indtager sær standpunkt 
og ønsker sagen i byrådssalen. 
Økonomiudvalget anbefaler i møde den 9. 
juni 1987 kulturelt udvalgs indstilling. 
Gitte Schønemann og Peter Flensted indta
ger særstandpunkt, idet de på grund af 
økonomi og arbejdspres ikke ønsker af
holdt international arbejdslejr i 1988.

uåg og ar: tsiaa nr.4011
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Radio Horns Herred 
Journal nr. 00.01
Jaegerspris kommune fremsender kopi af 
skrivelse af 22/5-87 som de har sendt 
til Radio Horns Herred.
Byrådet i Jægerspris har besluttet, at 
der ydes lokalradioen driftstilskud i 
1987 med kr. 5,- pr. indbygger, svarende 
til kr. 38.475,- efter folketal pr. 
19/5-87 på 7.695. Endvidere har byrådet 
truffet beslutning om at medvirke i kom
munegaranti for et lån på kr. 100.000,- 
i SDS - Jægerspris, under forudsætning 
af, at Skibby kommune påtager sig sin 
forholdsmæssige andel beregnet efter ind
byggertal. Jægerspris kommune stiller 
således garanti for kr. 57.000,- og det 
forventes, at Skibby kommune garanterer 
for de resterende kr. 43.000,-. 
Driftstilskud på kr. 38.475,- vil blive 
anvist på check og kommunegarantien for 
kr. 57.000,- vil blive stillet, når der 
foreligger bekræftelse fra Skibby kommu
ne .
Kulturelt udvalg indstiller, at der 
betales kr. 5,- pr. indbygger i driftsud
gifter for 1987.
Der indstilles følgende finansiering: kr 
6.000,- er fundet på konto 3. og er fri
givet og betalt.
kr. 19.000,- finansieres på konto 364 00 
059-03 jvf. byrådets beslutning af 
24/2-87. Restbeløbet kr. 3.390,- finansi
eres over kassebeholdningen konto 801 00 
004-09.

U3C( ar!

Onsdag den 24. juni
1987

Blad nr.--------4012
Formandens
initialer:

kl. 19.00
i byrådssalen.

f o r t s æ t t e s . . .
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Fortsat
For så vidt angår kommunegaranti anbefa
les, at Skibby kommune sammen med Jæ
gerspris garanterer for lån i SDS kr. 
100.000,-, Skibby 's andel kr. 43.000,-. 
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet det er en ny aktivitet. 
Økonomiudvalget den 9. juni 1987: Bjørn 
Nielsen og Birgit Bangshof Mortensen an
befaler kulturelt udvalgs indstilling. 
Gitte Schønemann og Peter Flensted kan 
ikke anbefale ydelse af restbeløbet på 
kr. 3.390,00 samt at der gives kommunega
ranti på kr. 43.000, da det ikke er en 
kommunal radio.
Lise Lotte Due kan ikke anbefale ydelse 
af restbeløbet på kr. 3.390, samt at der 
gives kommunegaranti på kr. 43.000.

Tjag-og ar: maa nr.4013
Onsdag den 24. juni Formandens
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Dispensation for holdstørrelse 
Journal nr. 18.03
AOF meddeler på voksenunder
visningsnævnets møde den 12/5-87 at Jæ
ger spr is kommune havde fået dispensation 
for deltagerantallet på aftenskoleholde
ne fra 12 til 10.
Der søges herved påny om dispensation 
for holdstørrelse.
Voksenundervisningsnævnet anbefaler, at 
der søges en dispensation. 
Deltagerbetalingen vil, såfremt dispensa
tion gives, blive forhøjet, hvorfor det 
ikke bliver en yderligere udgift for kom
munen.
Jørn Poulsen ønsker at kulturelt udvalg 
foretager en vurdering på baggrund af 
det nye materiale.

Administrationen kan anbefale, at der 
søges en dispensation, på baggrund af 
AOF's beregning, hvori det fremgår at 
det er deltagerne som får merudgiften. 
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 at anbefale sagen.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun afventer byrådets afgørelse. 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. juni 
1987 ikke at anbefale dispensation.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager særstandpunkt, idet de anbe
faler dispensation.
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2x. Byggesyn på ejendomme under kulturelt 
udvalg.
Journal nr. 82.00
Ved ejendomsudvalgets byggesyn den 
16/3-87 besigtigedes ejendomme, som hø
rer under kulturelt udvalg.
Teknisk forvaltning har udarbejdet en 
byggesynsrapport med kalkulerede priser 
på de besigtigede byggesynsarbejder: 
Hanghøjgård, ungd.klub kr. 13.500,- 
Spejderhytte, Nordm.
Marbækskolen
SIK' klubhus 
Skibby idrætshal 
Fritidscentret 
Dagpleje
Skolevejens børneh. 
Ferslev skole 
Skuldelev skole 
"Kildens" klubhus

kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr

19.000,
300.250,
24.500,
99.000,

117.000,
11.000,
7.500,

114.500,
509.500,
22.000,-

I alt 1.237.750,-
Ejendomsudvalget indstiller til kultu
relt udvalg, at byggesynsarbejderne god
kendes til udførelse i 1987, idet der 
dog, såfremt der må foretages en priori
tering, lægges størst vægt på repara
tionsarbejder og udvendige vedligeholdel
sesarbejder på bygningerne.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 følgende:
Socialdemokratiet anbefaler, at der som 
minimum udføres byggearbejder som anført 
i indstillingsbilag fra teknisk forvalt
ning af 29/4-87.

f o r t s æ t t e s . . . .
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Mogens Bo Hansen indtager særstandpunkt, 
idet han ønsker teknisk forvaltnings rap
port om arbejder udført.
Hanne Kyvsgaard ønsker at afvente byrå
dets afgørelse.
Lise Lotte Due var fraværende. 
Økonomiudvalget indstiller, at der udfø
res reparation og vedligeholdelse for 
restbeløbet på kr. 57.571 efter forvalt
ningens skøn.
Gulvet i Skibby Idrætshal samt gymnastik
salsgulv på Marbækskolen afslibes og la
keres for henholdsvis kr. 35.000 og kr. 
8 . 000 .

Det indstilles, at der gives en tillægs
bevilling på kr. 43.000 til disse arbej
der. Beløbet foreslås finansieret over 
kassebeholdningen, konto 801 00 004 09. 
Projekt Hanghøj forespørges om mulighed 
for at foretage imprægnering af døre og 
vinduer på institutionerne. Økonomisk op
stilling må herefter fremsendes sær
skilt.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn 
Nielsen indtager sær standpunkt, idet de 
følger kulturelt udvalgs indstilling.

Fortsat
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22. Deltagerantal i den af byrådet nedsatte 
børnegruppe
Foranlediget af byrådets vedtagelse om 
nedsættelse af en børnegruppe er der a
verteret efter deltagere til nævnte grup
pe.
Ved tilmeldingsfristens udløb var frem
kommet følgende tilmeldinger:
1 Repræsentant fra skolenævnet v/Mar- 

bækskolen
1 Repræsentant fra skolenævnet v/Fer- 

slev skole
1 Repræsentant fra fælleslærerrådet 
1 Repræsentant fra forældre m/børn i sko
le .

1 Repræsentant fra den private legestue 
1 Repræsentant fra dagpieje/daginstituti- 
onslederne

7 Repræsentanter fra forældreråd ved 
dagpieje/daginstitutioner.

Sekretær fra socialforvaltningen.
Da byrådet ved nedsættelsen af børne
gruppen vedtog at afgrænse antallet af 
deltagere fra forældreråd til 3 repræsen
tanter, anmodes socialudvalget om at ta
ge stilling til, hvorvidt deltagerantal
let fra forældrerådene, som foreslået 
af Skibby forældrenævn kan udvides til 

. 7 mod oprindelig besluttet 3 repræsentan
ter.
Socialudvalget anbefaler, at børnegrup
pen udvides med 1 deltager fra hver in
stitution, som foreslået af forældrenæv- 
net.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987 at fremsende sagen til byrådet 

, med anbefaling.
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23. Brancheforening
Beskæftigelsessekretariatet foreslår, 
at Skibby kommune indmelder sig i "Bran
cheforeningen for de kommunale genbrugs
centre i Danmark."
Bilag af 8. maj tidligere udsendt. 
Beskæftigelsesudvalget fremsender med 
anbefaling.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
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Økonomisk støtte til politiske partier
Ved lov nr. 940 af 23. december 1986 om 
økonomisk støtte til politiske partier 
m.v., der trådte i kraft 1. januar 1987, 
er der gennemført en ordning, hvorefter 
de partier/kondidatlister, der har delta
get i det senest afholdte folketin
gsvalg, amtsrådsvalg eller kommunalbesty
relsesvalg og fik et vist antal stemmer, 
har ret til økonomisk støtte til deres 
politiske arbejde.
Tilskud, der ydes på grundlag af delta
gelse i kommunalbestyrelsesvalg, skal 
afholdes af kommunen.
På grundlag af de indkomne ansøgninger 
fra politiske partier/kandidatlister, 
der deltog i sidst afholdte kommunalbes
tyrelsesvalg og det antal stemmer, der 
tilfaldt hvert enkelt parti, udgør det 
samlede tilskud, der skal udbetales i 
årene 198 7, 1988 og 1989 ialt kr,
8.994,00 for hvert af årene.
De merudgifter kommunen får som følge 
af loven bliver kompenseret af staten 
i overensstemmelse med totalbalanceprin
cippet .
Der er ikke i 1987 budgetafsat beløb til 
formålet.
Der kan ikke anvises finansiering af mer
udgiften, og der søges en tillægsbevil
ling på kr. 9.000 i 1987 til konto 605 
00 130 04.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
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Anskaffelse af tekstbehandlingsanlæg til 
økonomisk forvaltning
I forbindelse med etablering af det fæl
les løn- og personalekontor i økonomisk 
forvaltning pr. 1. september 1987 ansø
ges hermed om godkendelse til at anskaf
fe tekstbehandlingsudstyr.
Anskaffelsen kan begrundes med hensynet 
til en rationel arbejdstilrettelæggelse 
samt en i forvejen stor udnyttelse af 
tekstbehandlingsanlægget på borgmester- 
kontoret/kulturel forvaltning.
I henhold til indhentede priser vil ud
giften andrage 54.000 kr., hvorfor der 
ved en godkendelse bør meddeles en til
lægsbevilling til konto for kontormaski
ner og inventar - 605 00 009 05 - 605 
00 025 09 med kr. 54.000. Udgiften er 
foreslået finansieret ved en tilsvarende 
besparelse/merindtægter på økonomisk for
valtnings konti for
pension - øvrige indtægter 15.000
EDB 29.000
gebyr vedr. udpantn., øvr. indt. 10.000

54.000
Det kan oplyses, at EDB-gruppen i skri
velse til FC-gruppen af 19. maj 1987 har 
prioriteret anskaffelse af tekstbehand
lingsanlæg til løn- og personalekontoret 
som nr. 1 af ønsker om anskaffelse af 
EDB-udstyr i 1987.
Økonomiudvalget indstiller, at sagen ud
sættes, indtil man kender den samlede 
økonomiske situation i 1987.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager sær standpunkt og begærer 
sagen forelagt byrådet.
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Forhandlingsmøde med Pædagogisk Kartel 
om vikarregler på dagsinstitutionsområ
det
Økonomiudvalget har afholdt forhandlings
møde med Pædagogisk Kartel den 9/6 og 
referatet er udsendt til Kartellet til 
forelæggelse for ledere og medarbejdere. 
Pædagogisk Kartel har den 11/6-87 frem
sendt bemærkninger til referatet fra for
handlingsmødet den 9. juni.
Pædagogisk Kartel oplyser, at forslaget 
til ændrede vikarregler kan godkendes 
med undtagelse af punkt 8, hvor man øn
sker, at fremgangsmåden ved brug af vi
karbudgettet til dækning af barsel og a
doptionsvikariater skal foregå som tidli
gere, d.v.s. at hver enkelt institution 
via forvaltningen disponerer over egen 
vikarkonto.
Sagen forelægges påny økonomiudvalget på 
det ekstraordinære møde den 23/6 med be
mærkningerne fra Pædagogisk Kartel. 
Økonomiudvalget vedtog på møde den 23/6 
at udsætte sagen til endnu et ekstraord
inært møde den 24/6, idet man afventer 
lovet svar fra Pædagogisk Kartel.

På grund af manglende svar fra Pædago
gisk Kartel rettede man den 24/6 telefo
nisk henvendelse til Kartellet.
Disse oplyste, at man forberedte indkal
delse af tillidsmænd, institutionsledere 
samt forhandlet John Olsen, som p.t. er 
bortrejst på ferie.
Det aftaltes derfor, at der ville fore

fortsættes. . . .
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ligge svar fra Kartellet til økonomiud
valgets og byrådets møder i august må
ned, samt at de eksisterende vikarregler 
fortsætter uændret, indtil nye er vedta
get.
Sagen foreslås derfor udsat.

26.  F o r t s a t



B Y R Å D S M Ø D E

27. Forslag om privatisering af kommunens 
vejvæsen m.v.
Peter Flensted, Det konservative Folke
parti, anmoder i skrivelse af 31. maj 
1987 om optagelse af følgende punkt:
"Det foreslås, at Skibby kommune iværk
sætter en undersøgelse, hvorvidt en be
sparelse vil være tilstede ved en priva
tisering af det kommunale vejvæsen.
Den kommunale gartner-afdeling drages 
samtidig ind i undersøgelsen."

ua g og ar; t5iaa nr,4023
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28. Spørgetid
Frederiksborg Statsamt, Tilsynsrådet har 
ved påtegning af 2. juni 1987 på skrivel
se af 26. maj 1987 fra Den konservative 
byrådsgruppe v/Hanne Kyvsgaard anmodet 
om en udtalelse.
Byrådsgruppen har indbragt byrådets be
slutning omkring spørgetidsreglerne for 
Tilsynsrådet, idet man beder Tilsynsrå
det berigtige gruppens synspunkter om 
at
1) der skal være begrænset spørgetid
2) man ikke kan stille spørgsmål inden 

behandlingen af pågældende punkt.
Administrationens forslag til udtalelse 
til Tilsynsrådet vedlægges.
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u'dg og ar:
Onsdag den 24.

D iaa nr.4025
juni Formandens

initialer:

Budget 1987
Byådet vedtog på sit møde den 22/4-87 at 
godkende, at der skal foretages en 20% 
reduktion på alle forbrugskonti på 
1987-budgettet.
På byrådsmødet den 20. maj behandlede 
man besparelsesforslag fra teknisk ud
valg, socialudvalget og økonomiudvalget. 
Kulturelt udvalg skal spare kr. 600.000. 
Der er indkommet forslag fra skolerne, 
institutioner m.v.
Ungdomsskolenævnet behandlede ungdomssko
leinspektørens forslag den 19/5-87 og 
kan ikke støtte besparelsen på 20% på for 
brugskontiene på 1987-budgettet, idet 
der henvises til ungdomsskoleinspektø
rens skrivelse af 14/5-87.
Hanne Kyvsgaard bemærker, at hun finder 
det ønskeligt ud fra kommunens økonomi
ske situation, at også ungdomsskolen 
stiller sig solidarisk.
Skolekommissionen har på møde den 15. 
juni 1987 behandlet budget 1987 og anbe
faler de af lærerråd og skolenævns udar
bejdede udtalelser.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt. 
Endvidere anbefaler skolekommissionen 
ungdomsskolenævnets udtalelse.
Hanne Kyvsgaard fastholder sin bemærk
ning .
Musikskolens forslag til besparelser kan 
ikke anbefales.
Kurt Jensen og Hanne Kyvsgaard indtager 
sær standpunkt, idet de anbefaler forsla
get.

fortsættes
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Fortsat
Kulturelt udvalg kan ikke gå ind for be
sparelser på 1987-budgettet og kan hel
ler ikke støtte de foreslåede besparel
ser .
Lise Lotte Due og Hanne Kyvsgaard indta
ger sær standpunkt, idet de ønsker, at 
der foretages en minimum besparelse på 
15% på alle forbrugskonti. 
Økonomiudvalget den 23. juni 1987: Gitte 
Schønemann og Peter Flensted indstiller 
besparelser på 15% på kulturelt udvalgs 
budget 87 i lighed med besparelser fore
taget på teknisk udvalgs og socialudval
gets budgetter.
De besparelser, som er indstillet af le
dere og brugere ialt 12% i notat af 
16/6-87, foretages i videst muligt om
fang .
Herudover gennemgår økonomisk forvalt
ning tidligere udsendt liste (udsendt 
den 4/5-87 med intern notits), med hen
blik på at forelægge indstilling om be
sparelse af yderligere 3%.
Lise Lotte Due indstiller, at der foreta 
ges en minimum besparelse på 15% på alle 
forbrugskonti.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen kan ikke gå ind for besparelser på 
1987-budgettet og kan heller ikke støtte 
de foreslåede besparelser.



30.

B Y R Å D S M Ø D E

Forslag til anlægsstop
I. forbindelse med overvejelser om kommu
nens generelle økonomiske situation samt 
den igangværende budgetlægning for 1988 
foreslår Konservative og Venstre, at der 
indføres et øjeblikkeligt anlægsstop - 
foreløbigt gældende indtil 1/10 1987. 
Undtaget for anlægsstoppet vil være klo
akeringsarbejder samt udgifter til bygge
modning , hvor anlægsudgiften umiddelbart 
vil medføre en salgsindtægt til kommu
nen. Dog vil jordarbejder m.v. ved Hang
højgård blive foretaget, da det må for
ventes, at dette vil forøge mulighederne 
for salg.
I henhold til den senest udarbejdede lik
viditetsoversigt fremgår det, at følgen
de projekter vil blive berørt af anlægs
stoppet:

Byggemodning - Sølvkær (bolig) 
Byggemodning - Sølvkær (erhverv) 
Byggemodning - 19 ak, Skibby 
Halmvarmeværk 
Skuldelev skole

Økonomiudvalget fremsender forslaget til 
byrådet med anbefaling.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn 
Nielsen indtager særstandpunkt, idet de 
ikke kan anbefale anlægsstop.
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Konsulentbistand.
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Forbrændingsanlæg.
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3. Skolebuskørsel 
Journal nr. 13,05
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Ejendommene Sølvkær III i Skuldelev



L U K K E T  M Ø D E

6- Konstituering af leder i Skuldelev fri
tidshjem
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Konstituering af stedfortræder i Ferslev 
fritidshjem
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8. Indstilling til ansættelse i tjeneste
mandsstillinger
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9. Ansøgning om afsked
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1O. Læreransættelse
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11. Ledende skolebibliotekar
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12. Dato for borgermøde
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13. Meddelelser
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Zonetilladelse til parcelhus
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Udlån af borde og stole
Økonomiudvalget vedtog på sit møde den
14. maj 1985 efter indstilling fra kultu
relt udvalg, at vejvæsenet transporterer 
borde og stole fra idrætshallerne for 
klubber, bylaug og lignende samt for kom
munens institutioner internt, indtil der 
oprettes stole/borde-depot ved skolerne 
i Ferslev og Skuldelev.
Teknisk forvaltning har ved flere lejlig
heder bedt kulturel forvaltning om at 
foreslå, at udbringning af stole og bor
de afskaffes eller minimeres.
Kulturelt udvalg har efter disse henven
delser behandlet sagen på flere møder, 
men har besluttet ikke at ændre nuværen
de ordning.
Teknisk forvaltning har opgjort tidsfor
bruget til 410 mandtimer i 1985 og 512 
i 1986. Opgjort på denne måde bruges der 
således 1/4 mand pr. år på dette arbej
de .
Teknisk udvalg har på møde den 18. juni 
1987 været forelagt denne opgørelse 
m.m. og vedtog, at udbringning af borde 
og stole må væk fra udvalgets regi, idet 
der alene bør bringes borde og stole ved 
kommunale arrangementer.
Socialdemokratiet indtager særstandpunkt 
og ønsker sagen forelagt byrådet. 
Økonomiudvalget fremsender teknisk ud
valgs indstilling til byrådet med anbefa
ling.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager særstandpunkt.



3.

T I L L Æ G S D A G S O R D E N
B Y R Å D S M Ø D E

Ønske om fratrædelse fra skolenævnet
Hans Henning Bjørnsen fremsender ansøg
ning om tilladelse til at udtræde af 
Ferslev skolenævn pr. 1/8 1987, da han 
ikke mere har børn gående på Ferslev sko
le.
Anette Thorsen, Nordvejen 42, er valgt 
som suppleant nr. 1 til Ferslev skole
nævn og vil indtræde, såfremt byrådet 
godkender Hans Henning Bjørnsens udtræ
delse.
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4. Pasningsordninger for børn i alderen 
9-14 år
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Socialudvalget besluttede på møde den 
26. maj 1987 at arrangere besigtigelses
tur til andre kommuners pasningsordnin
ger .
Efterfølgende har medlemmer af socialud
valget og formanden for kulturelt ud
valg samt personale fra begge forvalt
ninger beset henholdsvis en klub og sko
lepasningsordning i Frederikssund kommu
ne.
Forvaltningens forslag til at komme vi
dere i sagen er følgende:
1. Etablering af midlertidigt tilbud

i kulturelt regi fra august 1987 til 
løsning af akutte pasningsproblemer.

2. Der nedsættes en arbejdsgruppe bestå
ende af medlemmer fra socialudvalg/ 
forvaltning og kulturelt udvalg/for- 
valtning til permanent løsning af 
aldersgruppens pasningsproblemer så
ledes, at man evt. fra 1.8.1988 vil 
kunne tilbyde forældre og børn et 
gennemarbejdet permanent pasningstil
bud .

Socialudvalget:
ad pkt. 1: Der forsøges etableret midler

tidig prøveordning fra 1/8 
1987 i et samarbejde med ung
domsskolen.
Beslutningen forsøges behand
let på ekstraordinært økonomi
udvalgsmøde den 23/6.

fortsættes...



T I L L Æ G S D A G S O R D E N
B Y R Å D S M Ø D E

. Fortsat
ad pkt. 2: Der nedsættes en arbejdsgrup

pe bestående af medlemmer fra 
socialudvalg/forvaltning og 
kulturelt udvalg/forvaltning 
til udarbejdelse af permanent 
løsning af aldersgruppens pas
ningsproblemer, således at 
man evt. fra 1/8 1988 vil kun
ne tilbyde forældre og børn 
et gennemarbejdet permanent 
pasningstilbud.
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